
Hannah  tillbaka  i  Irak  och
Kurdistan  för  att  dela  ut
hörapparater
10 februari 2025
Foto: Privat
Hannah Lindberg från Hofors har under lång tid arbetat som volontär för
olika  hjälporganisationer.  Genom kontakter  har  hon  involverats  i  ett
projekt för organisationen Medical Aid Initiative Norway, som hon sedan
2019 åkt med till Irak och Kurdistan för att dela ut hörapparater till barn
och krigsskadade. I slutet av januari i år var det dags igen att åka ner.

Hannah, som själv är hörselskadad, gick under sin uppväxt både i specialskola för
döva och hörselskadade samt i vanlig grundskola och vet hur det är att befinna sig
emellan den döva och den hörande världen.  Denna personliga erfarenhet  har
motiverat henne att hjälpa andra barn i liknande situationer.

Sedan starten har Hannah delat över 1 500 hörapparater i regionen. Behovet är
stort, det är tusentals barn som väntar på hjälp. Många har aldrig fått någon form
av  hörselhjälp  eller  undervisning  i  teckenspråk,  vilket  leder  till  isolering  och
begränsade möjligheter i livet.

I  slutet  av  januari  åkte  Hannah  till  Irak  och  Kurdistan  tillsammans  med
organisationen Medical Aid Initiative Norway. Syftet med resan var att kartlägga de
aktuella behoven och fortsätta arbetet med att samla in och dela ut hörapparater.
Hörapparaterna  är  donerade  av  bland  andra  GN  Hearing  som  bidragit  med
hundratals  hörapparater.  Den 30 januari  lade Hannah ut ett  inlägg på sociala
medier där hon berättar att hon varit i  ett flyktingläger där det just nu bor 9 346
människor. Hon träffade två barn som ska få hörapparater. Deras familjer har inte
haft  råd  att  ordna  det  till  sina  barn.  Men,  mörkertalet  är  stort  och  många  fler
behöver  hjälp.

Hannahs  insatser  har  fått  stor  uppmärksamhet  i  regionen.  Nyligen  hölls  en
presskonferens i Duhok för att informera om de tillgängliga hörapparaterna och nå
ut till  de mest behövande familjerna. Genom sitt arbete har Hannah inte bara
förbättrat  livskvaliteten  för  många  barn,  utan  också  ökat  medvetenheten  om
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hörselnedsättning och vikten av stöd i områden där resurserna är begränsade.

Hannah planerar också att engagera sig i stöd för yazidiska kvinnor och barn som
varit utsatta för sexuellt slaveri. Hannahs engagemang sprider sig till hennes egna
barn, som har hjälpt till att samla in pengar genom att sälja armband i skolan. Hon
betonar vikten av att visa dem världen utanför Sverige och lär dem värdet av att
hjälpa andra.

För  dem  som  vill  stödja  Hannahs  arbete  finns  möjlighet  att  donera  hörapparater
eller ekonomiska bidrag för inköp av dessa. Hon delar regelbundet uppdateringar
om sina projekt och insamlingar på sociala medier och hoppas på fortsatt stöd från
allmänheten.

Tine Hedin

nyhet@teckenbro.com

SignGPT – AI på teckenspråk snart
verklighet
10 februari 2025
Foto: University of Surrey
University  of  Surrey  i  Storbritannien  har  nyligen  beviljats  ett
projektmedel  på  8,45  miljoner  pund,  vilket  motsvarar  ungefär  115
miljoner  svenska  kronor.  Projektet  heter  SignGPT  och  siktar  på  att
revolutionera kommunikationen mellan döva och hörande med hjälp av
AI.  Tillsammans med två andra universitet  och centrala döva aktörer
samt dövsamhället har projektet som ambition att skapa ett verktyg som
översätter text till teckenspråk och teckenspråk till text.

Projektets huvudforskare, Professor Richard Bowden, var en av de som var med
när  universitetet  och  deras  avknoppningsföretag  Signapse  2023  fick  1,5  miljoner
US Dollar från Google för att ta fram ett verktyg som översätter engelsk text till
brittiskt teckenspråk (BSL). Via projektet kunde man översätta nyckelwebbplatser
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till BSL. Nu med projektet SignGPT är målet att skapa en avancerad AI-modell som
kan översätta  teckenspråk till  talat  språk och talat  språk till  teckenspråk,  ett
problem som ännu idag inte är helt löst. Richard förklarar på universitets hemsida
att SignGPT inte handlar om att ersätta människor, utan i stället om att säkerställa
att dövsamhället inte lämnas utanför i den pågående AI-revolutionen.

Projektet sträcker sig över fem år och leds av Institutet för människocentrerad AI
vid University of Surrey i Guildford och samarbetar med Oxford University samt
University  College  Londons  forskningscenter  för  dövhet,  kognition  och  språk.
Dessutom  kommer  centrala  döva  aktörer  samt  dövsamhället  att  vara  med  i
projektet, något som Mark Wheatley, VD för Royal Association for Deaf People,
intygar.  Han säger  att  organisationen är  fast  beslutna att  se till  att  projektet
bygger på etiska grunder och ger noggranna och användbara översättningar.

Världen över finns över 70 miljoner döva eller hörselskadade människor som på ett
eller annat sätt kan ha nytta av SignGPT. En av de stora utmaningarna i projektet
är  att  skapa  en  fungerande  modell  som  kan  hantera  olika  teckenspråk.
Forskningsteamet kommer att skapa världens största databank för teckenspråk
som dessutom kan användas i vidare forskning. Teamet betonar på universitets
hemsida att det är viktigt att de under projektets gång har ett nära samarbete
med  döva  lingvister  och  andra  representanter  så  att  de  kan  säkerställa  att
tekniken är kulturellt och lingvistiskt korrekt.

Tine Hedin

nyhet@teckenbro.com

Daniel  avgår  som  EUDY:s
ordförande
10 februari 2025
Foto: EUDY
Måndagen  den  20  januari  meddelade  Europeiska  unionen  för  Döva
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Ungdomar  (EUDY)  på  sociala  medier  att  Daniel  Lolici  avgår  som
ordförande.  Han  lämnar  sin  post  av  hälsoskäl.

DNieuws,  vår  DJE-partner  i  Nederländerna,  berättar  att  EUDY:s  direktör  Lubna
Mehdi tackade Daniel för hans engagemang och arbete. EUDY-teamet vill rikta ett
varmt tack till Daniel för hans tid, energi och engagemang som ordförande. Hans
ledarskap  och  bidrag,  särskilt  för  att  lyfta  fram  Östeuropas  röst  och  förnya
projektidéer,  har  varit  betydelsefulla.  Vidare  önskar  EUDY honom allt  gott  för
framtiden och en snabb återhämtning. Lubna gav inga ytterligare detaljer om de
hälsoskäl som ligger bakom hans avgång.

Enligt  EUDY:s  stadgar  ersätts  en  avgående  ordförande  tillfälligt  av  vice
ordföranden fram till nästa ordinarie Generalförsamling. I det här fallet tar Anna
Muir-Weissbrodt över rollen som ordförande fram till generalförsamlingen i augusti
2025 i Nederländerna.

Till  DNieuws  berättar  Lubna  att  Anna  har  stor  erfarenhet  av  att  arbeta  med
ungdomar. Som tidigare student vid Frontrunners-programmet har hon skaffat sig
kunskap  om  ledarskap  inom  organisationsområdet.  Hon  har  varit  en  aktiv
representant för ungdomsavdelningen inom Storbritanniens dövförbund. Dessutom
har hon spelat en viktig roll i EUDY:s Safeguarding-projekt (som arbetar för en
trygg  och  respektfull  miljö  för  döva  ungdomar).  Hennes  färdigheter  och
engagemang  gör  henne  till  en  stark  och  lämplig  efterträdare  som  ordförande.

På frågan om vad ordförandebytet innebär för EUDY:s planer och projekt svarade
Lubna att arbetet inom organisationen kommer att fortsätta precis som vanligt och
att denna förändring inte kommer att skapa några problem för pågående projekt.
Annas  kunskap  och  nya  idéer,  tillsammans  med  styrelsens  och  teamets
engagemang,  kommer  att  stärka  organisationens  arbete.

Jos de Winde, Dnieuws

Översatt och redigerad av Kenny Åkesson

nyhet@teckenbro.com
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Evelinas liv ligger i Piteå kommuns
händer
10 februari 2025
Foto: Privat
Evelina Lindbergs kamp tar aldrig slut, mattan dras undan för hennes
fötter gång på gång. I fredags uppdagades det att Piteå kommun avslår
Evelinas ansökan om boendestöd och nekar även hennes önskan att få en
kontaktperson. Igår beslöt kommunen i stället att hon har rätt till  16
timmars ledsagning i veckan. Teckenrapport har pratat med Evelina och
hennes mamma Ingela.

Sedan september 2023, när hon förlorade rätten till personligt stöd har Evelina
kämpat för sin rätt att få det stöd hon behöver från Piteå kommun. Precis innan jul
slog  förvaltningsrätten  fast  att  Evelina  har  rätt  till  ett  större  stöd  än  vad
kommunen tidigare beviljat, att hon har rätt till goda levnadsvillkor. Nu var det
fastslaget att hon tillhörde ”personkrets 3” som ger rätt till det största möjliga
stödet  enligt  LSS  (Lagen  om  stöd  och  service  till  vissa  funktionshindrade).
Domstolen menade att  Piteå kommun nu behövde göra en ny bedömning av
Evelinas behov och ge henne rätt stöd. Så långt verkade allt bra och Evelina kunde
äntligen hoppas på förbättringar, trots att hon berättade för Teckenrapport att hon
fortfarande var orolig hur kommunen skulle agera.

Innan förvaltningsrättens dom hade Evelina fått rätt till boendestöd av kommunen,
med undantag för  hjälp med matlagning,  som är  hennes stora intresse.  Efter
förvaltningsrättens dom ansökte hon därför om nytt boendestöd där matlagningen
inkluderades.

I fredags den 31 januari kom nästa kalldusch; Piteå kommun drar bort Evelinas
boendestöd helt och nekar därmed också hennes önskan att få en kontaktperson.
Kommunen menar att  Evelina ska få vanlig hemtjänst,  vars personal  inte kan
teckenspråk. Till Piteå-Tidningen säger Evelina att det känns som kommunen ljugit
för henne och att hon nu mår allt sämre. Med en hemtjänst där det kommer flera
olika personer som inte kan kommunicera med henne, kommer vardagen att bli
väldigt  otrygg,  säger Evelina.  Hon kommer inte ens att  veta när de kommer,
eftersom hon varken hör eller ser.
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Igår, tisdag den 5 februari, vände det igen. Då var Evelina och hennes mamma
Ingela Lindberg på ett möte hos Socialnämndens arbetsutskott om ärendet kring
Evelina. Där beslutades att Evelina får rätt till 16 timmars ledsagning per vecka.
Ingela säger till Teckenrapport: ”Det är jättetydligt att lagarna inte fungerar för
dövblinda där man tillhör LSS och borde ha goda levnadsvillkor men blir utlämnad
till SOL (Socialtjänstlagen) i hemmet på grund av att kommunerna inte utgår från
individens behov. Men just nu gläds vi åt ledsagningen”.

Om  Evelinas  mamma  fick  bestämma  skulle  det  optimala  vara  att  ha  personlig
assistans eller personligt stöd där en eller två personer med kompetens inom
kommunikation via taktilt teckenspråk jobbar och där Evelina själv kan bestämma
över  sin  tid  utan  att  behöva  särskilja  mellan  boendestöd  och  ledsagning.
Verkligheten  är  dock  en  annan.  Nästa  steg  nu  är  att  överklaga  beslutet  om
boendestödet. ”För får kommunen rätt i att endast ge hemtjänst känns det inte
tryggt”, säger Ingela.

Evelina själv säger till oss på Teckenrapport att hon är helt slut efter gårdagens
nya besked.

Se Teckenrapports tidigare nyheter om Evelina:

Dövblinda  Evelina  får  rätt  mot  Piteå  kommun  i  Förvaltningsrätten
https://teckenrapport.se/dovblinda-evelina-far-ratt-mot-pitea-kommun-i-forvaltning
sratten/

Riks tea te rn  Crea  uppmärksammar  Eve l inas  s i tua t ion  i  P i teå
https://teckenrapport.se/2061-2/

Demonstrationståget för dövblinda Evelina var större än Socialdemokraternas eget
f ö r s t a  m a j - t å g  i  P i t e å
https://teckenrapport.se/demonstrationstaget-for-dovblinda-evelina-var-storre-an-s
ocialdemokraternas-eget-forsta-maj-tag-i-pitea/

N a m n i n s a m l i n g  f ö r  d ö v b l i n d a  E v e l i n a
https://teckenrapport.se/namninsamling-for-dovblinda-evelina/

E v e l i n a  f ö r l o r a d e  r ä t t e n  t i l l  p e r s o n l i g  a s s i s t a n s
https://teckenrapport.se/evelina-forlorade-ratten-till-personlig-assistans/

Maria Norberg
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nyhet@teckenbro.com

Projektet Stöd på dina villkor inne
på sitt andra år
10 februari 2025
Foto: NKJT
I januari inledde projektet Stöd på dina villkor, som drivs av Nationell
kvinnojour och stöd på teckenspråk (NKJT), sitt andra projektår. Under en
treårig  period  ska  projektet  utveckla  olika  former  av  stöd  för  döva,
hörselskadade  och  dövblinda  tjejer  och  kvinnor  med  intellektuell
funktionsnedsättning.  Teckenrapport  har  pratat  med  tre  personer  i
projektgruppen för att höra hur det gått hittills och vad de gör inom
projektet.

Projektet  är  ett  treårigt  Arvsfondsprojekt,  och  projektgruppen består  av  Karin
Granlund,  projektledare  och  kurator,  Julia  Rask,  stödpedagog,  Ellinor  Persson,
kommunikatör,  Josefine  Backlund,  utvecklingsledare,  och  Maria  Edström,
projektmedlem. Karin berättar att bakgrunden till  projektet är att NKJT har fått
joursamtal från målgruppen och insett behovet av kompetenshöjande insatser för
personal,  volontärer  och  stödpersoner.  Vår  tidigare  erfarenhet  varierade,  och
därmed även vårt bemötande.

Ett av kriterierna i ett Arvsfondsprojekt är att målgruppen ska vara involverad.
Därför ingår Maria i projektgruppen för att ge feedback under arbetets gång och
delta i planeringen av aktiviteter inför tjejträffarna. Dessa träffar organiseras i två
fokusgrupper, en i Örebro och en i Stockholm.

I Örebro består gruppen av sex tjejer. Maria berättar att de under träffarna brukar
använda bildstöd för att diskutera olika teman, såsom mobbning, misshandel och
hot – om vad som är bra och dåligt. De antecknar på en tavla och sätter upp bilder.
Julia berättar att de även granskar projektets hemsida och ger feedback på hur den
kan anpassas.  Maria tillägger att  de brukar pyssla och fika,  och att  träffarna ofta
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blir längre än planerat. Utöver att säkerställa målgruppens delaktighet i projektet
fungerar  tjejträffarna  också  som  ett  nätverk  för  deltagarna,  som  tidigare  inte
kände  varandra,  berättar  Julia.

Projektet ska ta fram ett anpassat häfte med bildstöd, lättläst information och
situationsbeskrivningar. Tjejträffarna spelar en viktig roll genom att ge feedback på
hur  materialet  ska  utformas.  Maria  påpekar  också  att  målgruppen  inkluderar
nyanlända tjejer och kvinnor med intellektuell funktionsnedsättning, vilket gör det
ännu viktigare att informationen är lättillgänglig och anpassad.

Projektet har stor betydelse för målgruppen, säger Karin, och menar att den ofta är
en bortglömd grupp i olika sammanhang. Omgivningen tenderar att inte ta hänsyn
till målgruppen vid beslut som påverkar deras vardag. Målgruppen körs lätt över,
men med rätt stöd och insatser kan alla, mer eller mindre, vara med och påverka.

Det  är  en  extremt  utsatt  grupp,  eftersom  de  ofta  befinner  sig  i  en
beroendeställning. Förövaren kan finnas i deras närhet – det kan vara en god man
eller vårdpersonal som i själva verket är förövare. Det blir svårt att be om hjälp när
man inte vet någon annan kontaktväg än just förövaren. Genom att involvera
målgruppen i  projektets arbete får projektgruppen värdefull  kunskap om deras
behov och  vilka  anpassningar  som fungerar.  Utan  målgruppens  feedback  och
erfarenheter hade projektet inte varit möjligt att genomföra, säger Karin, och får
medhåll av Maria och Julia.

Under  projektets  sista  fas  ska  projektgruppen  fortsätta  att  utveckla  anpassat
informationsmaterial för målgruppen. För att identifiera vilket material som behövs
samlas just nu underlag in genom intervjuer med målgruppen samt med anhöriga
och relevanta myndigheter. Projektet kommer också att delta i olika utställningar.
När  projektet  avslutas  är  målet  att  allt  material  ska  implementeras  i  NKJT:s
ordinarie verksamhet.

Maria Norberg

nyhet@teckenbro.com
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Masskjutning  vid  en  tidigare
gymnasieskola  för  döva  och
hörselskadade i Örebro
10 februari 2025
Foto: Futurum Fastigheter
Sveriges dödligaste skolskjutning genom tiderna ägde rum på tisdagen
den 4 februari vid Campus Risbergska, en skola i Örebro, där minst 11
personer mist livet inklusive gärningsmannen. Campusen är känd bland
döva  eftersom  det  har  varit  en  gymnasieskola  för  döva  och
hörselskadade  tidigare.

Campus Risbergska är ett centrum för kommunal vuxenutbildning (Komvux) som
invigdes 2017 och året efter utvidgades campusen till ett samlat lärcentrum där
även SFI,  yrkesutbildningar och vissa universitetstjänster.  Skolan hette tidigare
Risbergska gymnasiet (Risbergskaskolan) och har varit en gymnasieskola för döva
och hörselskadade fram till våren 2016.

Klockan 12:33 under tisdagen fick polisen larm om en pågående skottlossning på
Campus  Risbergska.  Flera  polisbilar  och  helikoptrar  kom  dit  och  insåg  att
situationen var mycket allvarlig. Polisen uppmanade tidigt allmänheten att hålla
sig borta från området. Under eftermiddagen skärptes säkerhetsåtgärderna, och
elever i intilliggande skolor hölls inomhus av trygghetsskäl. Även ett flertal skolor i
centrum var tvungna att inrymma elever och personal, bland annat på Virginska
gymnasiet  och Rudbecks gymnasiet  där  det  går  döva elever.  Dörrarna kunde
öppnas efter några timmar då polisen gett klartecken.

Polisen  fortsatte  genomsöka  skolan  och  arbetade  med  trygghetsskapande
åtgärder. Vid midnatt uppgav polisen att totalt elva personer har avlidit. Region
Örebro  län  bekräftade  vidare  att  sex  patienter  just  nu  är  intagna  på  Örebro
universitetssjukhus,  varav  fem  har  skottskador.  Tre  kvinnor  och  två  män
opererades akut och tillståndet beskrivs som stabilt men allvarligt. Två av dessa
vårdas fortfarande på intensiven. En sjätte patient, en kvinna, vårdas för lindrigare
skador. Samtliga är över 18 år.

Polisen har också fastslagit att den misstänkta gärningspersonen, en 35-årig man
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är en av de omkomna. Mannen attackerade med ett jaktvapen som han hade
licens för. Det var tack vare detta vapen och licensen som man snabbt kunde
avslöja mannens identitet.

Under  kvällen  och  natten  genomförde  polisen  flera  utredningsåtgärder  på  olika
adresser i Örebro. Den tekniska undersökningen av brottsplatsen fortsatte, och
polisen utesluter inte att fler personer kan ha varit inblandade.

Polisen ser att det sprids felaktiga fakta på olika håll i sociala medier. De uppmanar
att man inte ska sprida obekräftad information och samtidigt betona att enligt
utredningsuppgifter  och  underrättelseuppgifter  finns  det  i  nuläget  inga  uppgifter
som  pekar  på  att  gärningspersonen  har  agerat  utifrån  ideologiska  motiv.

Idag  den  5  februari,  erbjuder  flera  teckenspråkiga  aktörer  sin  hjälp.  Nationell
Kvinnojour  och  stöd  på  teckenspråk  (NKJT)  samt  Barn-  och  ungdomsjour  på
teckenspråk (BOUJT) har extra öppet klockan 18:30-20:30. Diakon Agneta Wisser
finns  på  ungdomsgården  FRITTE  för  teckenspråkiga  skolelever  klockan  14:30  vid
behov  av  samtal.  Nikolai  prästgård  ordnar  dessutom  en  samling  klockan
18:00-20:00 för teckenspråkiga som behöver samtal med bland annat Agneta och
representanter från Dövas Förening i Örebro.

För  senaste  nytt  kring  händelsen,  kolla  på  polisens  hemsida  eller  se  deras
pressträffar  genom  SVT24  eller  SVT  Play,  som  teckenspråkstolkas.  Även  SVT
Nyhetstecken  sänder  sina  ordinarie  nyheter  under  vardagarna.

Kenny Åkesson
nyhet@teckenbro.com

Trumps beslut slår hårt mot döva
federala anställda
10 februari 2025
Foto: Library of congress
Den 20 januari  signerade USA:s president  Donald Trump en exekutiv

https://teckenrapport.se/trumps-beslut-slar-hart-mot-dova-federala-anstallda/
https://teckenrapport.se/trumps-beslut-slar-hart-mot-dova-federala-anstallda/


order  som  avskaffar  program  och  tjänster  inom  DEIA  (mångfald,
jämlikhet, inkludering och tillgänglighet) inom den federala regeringen.
Beslutet  har  redan  haft  påtagliga  konsekvenser,  särskilt  för  döva
federala anställda som nu riskerar att förlora tillgången till tolkar och
andra arbetsrelaterade stödfunktioner.

Under  en  tid  har  federala  ansträngningar  gjorts  för  att  främja  jämlikhet  och
tillgänglighet.  Kritiker  menar  nu  att  Trump-administrationens  exekutiva  order
försvagar  skyddet  för  utsatta  grupper  och  riskerar  att  återinföra  tidigare
diskriminerande strukturer. Utöver att avskaffa DEIA-programmen vill Trump även
återinföra heltidsarbete på kontor, vilket kan skapa ytterligare hinder för anställda
med funktionsnedsättningar. Juridiska experter varnar för att detta kan leda till en
våg av rättsliga processer.

Flera döva anställda har redan drabbats av beslutet då vissa myndigheter tolkat
ordern  som  att  de  bör  avveckla  sina  DEIA-program,  inklusive  personal  som
hanterar tolktjänster och andra tillgänglighetsåtgärder. Trots att lagen kräver att
arbetsgivare erbjuder rimliga anpassningar, har vissa myndigheter valt att skicka
hem tolkar  och  samordnare  utan  ersättning.  Vissa  av  dessa  beslut  har  dock
omprövats,  och  en  del  tolkar  har  kallats  tillbaka  och  placerats  på  andra
avdelningar.

Döva anställda inom den federala regeringen skyddas främst av Rehabilitation Act
från  1973.  Den  mer  kända  ADA-lagen  reglerar  endast  den  privata  sektorn.
Rehabilitation  Act  kräver  att  federala  arbetsgivare  aktivt  anställer  och
tillhandahåller nödvändiga anpassningar till personer med funktionsnedsättningar.
Dock är provanställningen ofta dubbelt så lång som för andra anställda.

Nationella  Svarta  Dövas  Förespråkare  (NBDA)  uttrycker  stor  oro  över  Trumps
beslut, som de menar särskilt drabbar svarta och andra minoriteter, eftersom de
kan  utsättas  dubbelt  för  både  rasism  och  diskriminering  på  grund  av
funktionsnedsättning.

Amerikas  nationella  dövförbund  (NAD)  har  påbörjat  en  undersökning  för  att
kartlägga  konsekvenserna  av  Trumps  beslut  och  förbereder  juridiskt  stöd  för
drabbade anställda.  Samtidigt  uttrycker  juridiska experter  oro  över  att  ordern
riskerar att  skapa rädsla och osäkerhet bland arbetsgivare,  som kan avveckla
DEIA-program i onödan.



Framtiden för DEIA och tillgänglighetsprogram inom den federala regeringen är nu
osäker, men många organisationer förbereder sig för en juridisk kamp för att säkra
fortsatt skydd och rättigheter för funktionsnedsatta anställda.

Kenny Åkesson

nyhet@teckenbro.com

Civilrättslig  rättegång  inledd  i
Köpenhamn efter tolksvindel
10 februari 2025
Foto: Adobe stock
Den 3 februari inleddes en civilrättslig rättegång i Köpenhamns tingsrätt
mot  åtta  personer,  som misstänks  vara  inblandade  i  ett  omfattande
svindleri med bidrag för teckenspråkstolkning. Målet som nu tas upp är
en  följd  av  den  straffrättsliga  processen  2022,  då  fyra  män  dömdes  till
fängelse  för  bedrägeri.

Det är Frederiksbergs och Köpenhamns kommuner som nu driver en civilrättslig
process för att försöka få tillbaka de pengar som felaktigt betalats ut. Fyra av de
åtalade  är  tidigare  dömda  i  den  straffrättsliga  rättegången,  men  ytterligare  fyra
personer  har  nu  involverats  i  processen.

Bland de ytterligare fyra som ställs till svars finns Vivien Batory, generaldirektör för
Døvefilm.  Organisationens  styrelse  har  i  ett  offentligt  uttalande,  via  hemsidan,
betonat att de har fortsatt förtroende för Vivien och att detta inte påverkar hennes
arbete inom Døvefilm.

I den tidigare straffrättsliga rättegången i Frederiksbergs rätt 2022 fastslogs att de
dömda  hade  skapat  fiktiva  företag  och  lämnat  felaktiga  uppgifter  till  flera
kommuner  för  att  erhålla  bidrag  till  tolkningstjänster  som aldrig  utfördes.  De
fällande domarna varierade mellan 1,5 och 4 års fängelse.
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Den  nuvarande  processen  handlar  inte  om  straffrättsliga  påföljder  utan  om
ekonomisk kompensation.  Målet  beräknas pågå i  15 dagar,  och dom väntas i
början av april 2025.

Kenny Åkesson

nyhet@teckenbro.com

Det pakistanska barnprogrammet
Pakkay Dost teckenspråkstolkas
10 februari 2025
Foto: Pakkay Dost
Det populära pakistanska barnprogrammet Pakkay Dost kommer nu att
inkludera  teckenspråkstolkning  i  sina  program,  i  samarbete  med det
sociala företaget ConnectHear i Pakistan.

Programmet skapades av den välkända musikern Bilal  Maqsood och sänds på
Pakistans  officiella  språk  Urdu,  för  att  stärka  det  språkets  ställning  bland  yngre
generationer.  Programmet  innehåller  mycket  musik  och  använder  dockor
inspirerade från det gamla barnprogrammet Sesame Street. Ämnena som tas upp i
programmet är i pedagogiska syften och handlar bland annat om vänskap, att dela
med sig och att lära sig Urdu. Bilal är glad över detta samarbete och menar att
målet är att sprida glädje genom lärande och kulturella inslag.

Genom ett samarbete med ConnectHear tar programmet nu ytterligare ett steg
mot  inkludering.  ConnectHear  är  ett  socialt  företag  som  med  sina  certifierade
teckenspråkstolkar arbetar för att minska tillgänglighetsklyftor genom teknik och
innovation.  Deras tolkar kommer nu att  översätta Pakkay Dost till  pakistanskt
teckenspråk.  Arhum  Ishtiaq,  tekniskt  ansvarig  på  ConnectHear  säger  till
nyhetssidan The Express Tribune att de ser detta initiativ som en milstolpe för en
inkluderande barnunderhållning. ”Vi tror på att skapa en värld där ingen lämnas
utanför, nu ger vi döva barn en chans att skratta, lära och drömma på lika villkor”,
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säger Arhum.

Initiativet har hyllats av allmänheten och lyfts fram som ett föredöme för andra
program  och  kanaler.  Med  en  växande  publik  och  stöd  från  kända  profiler  ser
Pakkay Dost  och ConnectHear  fram emot att  fortsätta  sitt  arbete för  en mer
inkluderande framtid för barnunderhållning.

Tine Hedin

nyhet@teckenbro.com

SDR:s  VB  presenterar
nomineringar till kongressen 2025
10 februari 2025
Foto: SDR
Sveriges Dövas Riksförbunds (SDR) kongress äger rum den 12–15 juni
2025 i Karlstad. Temat för årets kongress är ”Vår tid är här – Dövas
rättigheter  och  teckenspråkiga  mötesplatser”.  Inför  kongressen  har
SDR:s  valberedning  offentliggjort  deras  nomineringar.

Valberedningen, bestående av Maria Sundholm, Curt Ljungberg, Ragnar Veer samt
ersättaren Johan Wisser, har presenterat sina namnförslag till förbundsstyrelsen
samt kongressfunktionärer. Av alla i den nuvarande förbundsstyrelsen var det bara
tre som tackade ja till  omval, nämligen Christina Eriksson, Lea Strandberg och
Joakim Hagelin Adeby.

VB  nominerar  nu  Pia  Johnsson  Sederholm  som  förbundsordförande,  Carolina
Ekström som vice förbundsordförande.  Dessutom föreslår  VB att  bara ha fem
styrelseledamöter i stället för sju som det är idag. Till ledamöter nominerar VB
både Christina  och  Lea  för  omval,  tillsammans med Olle  Hovergren  och  Lars
Nilsson Böös för nyval. Den femte ledamotplatsen lämnar VB vakant.

Ordförandekandidaten  Pias  hjärtefrågor  är  teknisk  ti l lgänglighet,
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arbetsmarknadsfrågor  och  tolktjänst.  Carolina  engagerar  sig  i  sociala  frågor,
särskilt barn- och kvinnofrågor. Christina vill etablera ett nationellt kunskapscenter
för dövfrågor. Lea vill använda sin erfarenhet inom skola och vård för att motverka
utanförskap bland döva. Olle betonar vikten av att följa internationella dövfrågor
och AI-utvecklingen medan Lars fokuserar på rätten till teckenspråk, tolktjänst och
utbildning.

Som  kongressfunktionärer  har  VB  nominerat  Alexandra  Royal  som
kongressordförande och Camilla Lindahl som vice kongressordförande. Som en av
de två kongressekreterare nominerar  VB Maya Rohdell  medan de lämnar den
andra platsen vakant.

Valberedningen kommer att redovisa sitt arbete samt informera om möjligheten
att  föreslå  motkandidater  under  vecka  10,  både  på  teckenspråk  och  i  skrift.
Distriktsorganisationer har möjlighet att nominera motkandidater fram till fredagen
den 13 juni 2025 klockan 18:00.

Kenny Åkesson

nyhet@teckenbro.com
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